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PROTOKÓŁ Nr V/19
z V posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 21 stycznia 2019 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o
godz. 900, zakończyła się o godz. 1040

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  i
utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  tych  obrad  są
udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy.

Do punktu 1.

Otwarcie V sesji  Rady Gminy Mielnik dokonał  Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Na wniosek Pana Przewodniczącego  zebrani minutą ciszy uczcili pamięć tragicznie zmarłego
Prezydenta Gdańska Pana Pawła Adamowicza.
Pan  Przewodniczący  powitał  radnych,  Pana  Wójta,  Panią  Skarbnik,  Pana  Sekretarza,
kierowników jednostek organizacyjnych gminy, zaproszonych gości, sołtysów i mieszkańców
naszej gminy.
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Joannę Bajenę.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który brzmi następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami
4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy mielnik na rok 2019.
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy

Mielnik na lata 2019- 2029.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów
podróży przysługujących radnym Gminy Mielnik.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany reprezentacji Gminy Mielnik w Stowarzyszeniu
"Lokalna Grupa Działania - Tygiel Doliny Bugu".

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg
gminnych.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

11. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
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12. Wolne wnioski.

13. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Wójt  Gminy  przedłożył  Radzie  Gminy informację  ze  swojej  działalności  w okresie
między sesjami, poinformował:

1)  o spotkaniach z udziałem Pana Starosty oraz Wice Starosty Siemiatycz w związku z
dofinansowaniem ulicy Królewskiej. W trakcie spotkań Starosta zapewnił, że jeśli nie
wyrobimy się z ulicą Królewską do końca 2019 roku to będzie decyzja o zrobieniu
nakładek drogi Mielnik- Mętna

2) o złożeniu oferty na projekt oświetlenia ulicy Królewskiej, Brzeskiej, Granicznej, jak
również  w  tej  samej  ofercie  jest  przełożenie  wodociągu  z  osi  jezdni  z  ulicy
Królewskiej w pas chodnika.

3) o porozumieniu dotyczącym zimowego utrzymania dróg nie  jest  proste,  rozmawiał
kilkakrotnie ze Starostą i ma nadzieje, iż dojdzie do porozumienia w ciągu tygodnia i
zostanie  ono  podpisane.  Głównymi  aspektami  rozmowy  było,  żeby  Pan  Dyrektor
Szeweluk mógł sam decydować kiedy wyjadą na drogę sprzęty odpowiedzialne za
zimowe utrzymanie oraz kwestia decydowania kwotą 40tys. z dofinansowania, która
jest przeznaczona na odśnieżanie i pokrycie kosztów zimowego utrzymania dróg.

4) Odbyło się spotkanie samorządowców w Drohiczynie Pan Wójt rozmawiał w sprawie
otwarcia  posterunku - nieoficjalny termin to marzec br.

5) zdementował krążące informacje na temat zakończenia współpracy z Panią Krystyną
Wolanin, która prowadzi Punkt Konsultacyjny Dla Osób Uzależnionych i Ich Rodzin.
Poinformował,  iż  będzie  dalej  współpracować,  zmienia  się  tylko  ilość  spotkań  w
miesiącu z czterech na trzy.

6) Podpisaliśmy  umowę  z  PUK  Hajnówka,  umowa  zawarta  została  na  miesiąc,  po
przyjęciu budżetu będzie podpisana na cały rok. Zmienią się stawki wywozu śmieci,
będą  wyższe.

7) Pan  Wójt  poinformował  o  spotkaniu  z  Panem  Łukaszem  Marciniakiem-
pełnomocnikiem  Konsorcjum,  wykonującym  „Zmianę  Studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Mielnik  oraz Miejscowy Plan
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Mielnik”. Spotkanie miało na celu ustalenie
kierunków działania w zakresie realizacji projektów dokumentów  planistycznych na
szczeblu,  w  tym  określenia  zakresu  pierwszego  etapu  sporządzania  miejscowego
planu.

8) Pan Wójt odbył spotkanie z Wójtami Sarnak i Konstantynowa, rozmowy dotyczyły
wprowadzenia opłaty promowej, oraz rozwiązania problemu pobierania opłaty.

9) Odbyło się spotkanie dotyczące osób, które chcą się budować w pasie 100m od rzeki i
wolnych zbiorników naturalnych. 

10) O  spotkaniu  z  Wicemarszałkiem  Sejmiku  Woj.  Podlaskiego  Panem  Stanisławem
Derehajło. Tematem spotkania było w prowadzenie nowych programów, które pojawią
się w Regionalnym Programie Operacyjnym Województwa Podlaskiego.    

11) Pan Wójt uczestniczył w rocznym podsumowaniu pracy Komendy Powiatowej Policji,
w związku z otwarciem naszego posterunku zostanie przekazane dofinansowanie w
kwocie 21tys.750zł.

12) Pan  Wójt  odbył  kolejne  spotkanie  z  artystami  Mielnika  w  kwestii  wzajemnej
współpracy. Poinformował,  że spotkania są coraz bardziej  konstruktywne i  wnoszą
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coraz więcej.
13) Odbyło się spotkanie z przedstawicielami gospodarstw agroturystycznych. Spotkanie

miało  na  celu  poszerzanie  współpracy  z  korzyścią  dla  gminy  jaki  właścicieli
gospodarstw. 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta Gminy o pracy między sesjami.

Do punktu 4.

Interpelacja nr 4/19  Kazimierza Toboty
1. Kto z ramienia inwestora,  czyli  Urzędu Gminy Mielnik nadzorował i koordynował

prace  związane  z  budową  budynku  zwanego  "Kompleksem  edukacyjnym  "?
Zaznaczam, że nie chodzi o inspektowa nadzoru lecz pracownika Urzędu Gminy.

2.  Czy zostało wyjaśnione kto nie dopełnił obowiązków związanych ze zgłoszeniem do
Inspektoratu  Nadzoru  budowlanego  w  Siemiatyczach  odpowiednich  dokumentów
niezbędnych  do  uzyskania  pozwolenia  na  użytkowanie  nowo  wybudowanych
budynków w terminie do 3 września 2018r.

3. Czy zostały wyciągnięte konsekwencje, a jeżeli tak to jakie, wobec osób, które nie
dopełniły swoich obowiązków w tej sprawie

4. Czy  była  lub  jest  rozważana  możliwość  wyciągnięcia  finansowych  konsekwencji
wobec  urzędników  odpowiedzialnych  za  zaniedbanie  w  oparciu  o  Ustawę  o
odpowiedzialności  majątkowej  funkcjonariuszy  publicznych  za  rażące  naruszenie
prawa, która weszła w życie 17 maja 2011r. Miała ona przeciwdziałać niekompetencji
i niefrasobliwości urzędników.

5. Czy zostały wyciągnięte konsekwencje, a jeżeli tak to jakie, wobec Dyrekcji Zespołu
Szkół  im.  Unii  Mielnickiej  za  rozpoczęcie  użytkowania  obiektu  bez  należytej
staranności w przejęciu obiektu i wpuszczeniu do obiektu dzieci i pracowników bez
wymaganej prawem decyzji o dopuszczenia do użytkowania.

Moim zdaniem korzystanie z obiektu użyteczności publicznej bez uzyskania pozwolenia na
użytkowanie stanowi zagrożenie bezpieczeństwa i życia przebywających w nim osób, a tym
bardziej małych dzieci ze żłobka i przedszkola. Obawy te były jak najbardziej uzasadnione
biorąc  pod  uwagę  ilość  usterek  (wadliwe  działanie  klimatyzacji,  występujące  przecieki
wody ) występujących w pierwszych miesiącach.

(w zał. na str................prot.)

Zapytanie Kazimierza Toboty
W związku  z  licznie  pojawiającymi  się  wątpliwościami  dotyczącymi  funkcjonowania  w
2018r. przebudowanego cieku wodnego czyli plaży i stawu kąpielowego "Rubinek" proszę o
udzielenie informacji:

1. Czy w chwili  udostępnienia do użytkowania publicznego kąpieliska posiadało ono
wydane  przez  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  zgodę  na  użytkowanie.  Proszę  o
dołączenie  kopii  takiej  zgody,  jeżeli  ona  jest.  Jeżeli  takiej  zgody  nie  było,  to  kto
ponosi za to odpowiedzialność? Czy zostały wyciągnięte konsekwencje, a jeśli tak to
jakie, wobec osób, które zawiniły?

2. Czy  w  dniu  otwarcia  kąpieliska  był  dokument  potwierdzający  przebadanie  wody.
Proszę o załączenie kopii. Jak często były przeprowadzane badania wody z kąpieliska
Rubinek w 2018r.?
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3. Czy  i  jak  planowane  są  działania  mające  na  celu  usprawnienie  funkcjonowania
przebudowanego cieku, pozbycia się wód zastojowych. Czy przewidziane są działania
jeżeli w zbiorniku pojawią się sinice i jaki będzie sposób ostrzegania przed kąpielą w
tym zbiorniku?

(w zał. na str................prot.)

Interpelacja nr 5/19  Leszka Mateusza Karbowskiego
Dotyczy  odbioru  popiołu  i   żużlu  powstałego  po  spalaniu  węgla.  Część  mieszkańców
Mielnika  a  myślę,  że  i  Gminy  Mielnik,  którzy  jako  paliwo  do  pieców  stosują  węgiel
kamienny,  zwrócili  się  z  prośbą  o  ustalenie  sposobu  odbioru  popiołu  i  żużla.  Ponieważ
produkty spalania węgla są odpadami, które niekorzystnie oddziaływają na środowisko należy
problem ten jak najszybciej rozwiązać.
Rozwiązanie tego problemu widzę w następujący sposób:

1. zebranie  deklaracji  od  mieszkańców  z  zaznaczeniem  adresu  odbioru  (całoroczny,
sezonowy) i częstotliwości

2. wydanie pojemników na popiół i żużel.
(w zał. na str................prot.)

Zapytanie  Leszka Mateusza Karbowskiego
W związku z wykonaniem bardzo wąskiej nawierzchni, utwardzonej kostką brukową z dużym
odstępstwem od rzeczywistych granic ulicy Górnej proszę o odpowiedź na pytania:

1. Kto był projektantem dokumentacji technicznej ul. Górnej?
2. Kto osobiście podjął decyzję o wykonaniu takiej szerokości ulicy, która nie spełnia

warunków ulicy o ruchu dwukierunkowym.
3. Czy  przy  projektowaniu  i  później  przy  realizacji  zostały  zachowane  spadki

(nachylenia  nawierzchni)  dotyczącej  dróg,  a  wynikające  z  przepisów.  Dotyczy  to
odcinka przy posesji panów K                      i T            w dół?

4. Czy przy realizacji nowej nawierzchni na ulicy Górnej zostały zachowane przepisy o
ochronie  przyrody.  Czy  przewidziane  są  odstojniki  zbierające  zanieczyszczenia
zmywane przez spływające ul, Górną wody opadowe do Bugu?

5. Czy Urząd Gminy posiada zezwolenia budowlane na realizację nawierzchni na ulicy
Górnej?  Czy  Urząd  Gminy  po  wykonaniu  nawierzchni  uzyskał  zezwolenie  na
użytkowanie publiczne tej ulicy?

6. Czy przewidziany jest dalszy ciąg budowy tej ulicy t.j od posesji Pana T          do
drogi na Bugiem (posesji Pana S          ) i kiedy? 

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 5.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy
Mielnik na rok 2019.

Komisje na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 2019r. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Mielnik na rok 2019.

Rada  Gminy  w  imiennym  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie,  przy  obecności  14
radnych, podjęła uchwałę  nr  V/22/19  w sprawie uchwalenia budżetu gminy Mielnik na rok
2019

(w zał. na str................prot.)
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Do punktu 6.

Pani  Skarbnik  Gminy  przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2019 - 2029

Radny Jerzy Weremjewicz zapytał ile można zaciągnąć kredytu?

Pani  Skarbnik  Gminy-  zaplanowany jest  w wysokości  1mln.  zł.  Około września będzie
wszystko wiadomo być może nie będzie takiej potrzeby zaciągania takiego kredytu.

Radny  Jarosław  Sylwestrowicz  Czy  wyemitowane  obligację  są  obciążone  jakimś
procentem?

Pani Skarbnik Gminy jeśli nie są wyemitowane nie są żadnym obciążeniem, zobowiązaniem

Komisje na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 2019 pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata
2019 – 2029.

Rada  Gminy  w  imiennym  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie,  przy  obecności  14
radnych,  podjęła  uchwałę  nr V/23/19 w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Mielnik na lata 2019 – 2029.

(w zał. na str................prot.)

po przerwie/

Do punktu 7.

Pan Sekretarz Gminy  przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad ustalania i wysokości
diet oraz zwrotu kosztów podróży przysługujących radnym Gminy Mielnik

Radny Kazimierz Tobota jeżeli jestem w dwóch komisjach, które odbywają się tego samego
dnia to mam jedną dietę?

Pan Sekretarz Gminy  tak, otrzymuję Pan diete jedną, np. jeśli Pan jest Przewodniczącym
Komisji to otrzymuję tę diete, która jest w wyższej wysokości.

Radny Leszek Mateusz Karbowski  złożył wniosek grupy radnych w sprawie naniesienia
zmiany w treści projektu uchwały i dopisania słowa "obniża się" do podkreślenia iż Radni
również w swoich dietach doszukują się oszczędności, ponieważ nie podwyższają diet tak jak
Ustawa mówi tylko zostają przy kwotach dotychczasowych

Pan Sekretarz Gminy stwierdził, że ten wniosek powinien zostać odrzucony. Poinformował
również, iż projekt uchwały został przedstawiony Wojewodzie i został zaakceptowany. Czy
zmiana wprowadzająca do tej treści nie spowodowałaby poddana badaniu.

Komisje na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 2019 pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  zasad  ustalania  i  wysokości  diet  oraz  zwrotu  kosztów  podróży
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przysługujących radnym Gminy Mielnik

Po  obszernej  dyskusji Przewodniczący  Rady  poddał  wniosek  Pana  Leszka  Mateusz
Karbowskiego pod głosowanie.

Rada Gminy w imiennym głosowaniu jawnym 6 głosami przeciw, 6 głosami za, oraz 2
glosami wstrzymującymi się nie przyjęła poprawki grupy radnych do uchwały.

(w zał. na str................prot.)

Pan Przewodniczący Rady ogłosił  przerwę.

Po przerwie Radny Leszek Karbowski stwierdził, że chciał aby społeczeństwo wiedziało, iż
Radni  Gminy Mielnik również szukają oszczędności  w swoich dietach.  Po czym wycofał
swój wniosek.

Rada  Gminy  w  imiennym  głosowaniu  jawnym  13  głosami  za,  przy  1  głosie
wstrzymującym się, podjęłą uchwałę nr V/24/19 w sprawie zasad ustalania i wysokości diet
oraz zwrotu kosztów podróży przysługujących radnym Gminy Mielnik.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 8.

Pan Sekretarz  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  reprezentacji  Gminy
Mielnik  w  Stowarzyszeniu  "Lokalna  Grupa  Działania  -  Tygiel  Doliny  Bugu",  w  którym
odwołuje się Panią Ewę Klimaszewską a powołuje się Pana Wójta Marcina Urbańskiego.

Komisje  na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 2019r. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie  zmiany reprezentacji Gminy Mielnik w Stowarzyszeniu "Lokalna Grupa
Działania - Tygiel Doliny Bugu".

Rada  Gminy  w  imiennym  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie,  przy  obecności  14
radnych,  podjęła  uchwałę  nr V/25/19 w  sprawie  zmiany  reprezentacji  Gminy  Mielnik  w
Stowarzyszeniu "Lokalna Grupa Działania - Tygiel Doliny Bugu".

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 9.

Pan Sekretarz  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  stawek opłat  za
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.

Radny Jarosław Sylwestrowicz zadał pytanie - Czy te opłaty są w stosunku dziennym czy
miesięcznym?

Pan Sekretarz Gminy - jest to ilość dni razy metry kwadratowe

Komisje na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 2019r. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.
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Rada  Gminy  w  imiennym  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie,  przy  obecności  14
radnych,  podjęła  uchwałę  V/26/19 w  sprawie  ustalenia  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa
drogowego dróg gminnych.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 10.

Pan Sekretarz Gminy odczytał odpowiedź na interpelację Pana Pawła Pury oraz zapytanie
Pana Jarosława Sylwestrowicza z poprzedniej sesji, która odbyła się  27.12.2018r.

Odpowiedzi  na  interpelację  i  zapytanie  złożone  na  dzisiejszej  sesji  są  w  załączniku  do
protokołu.

(w zał. na str.........prot)

Do punktu 11.

Rada  Gminy  w  imiennym  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie,  przy  obecności  14
radnych, przyjęła protokół z IV sesji Rady Gminy w dniu 21 stycznia 2019r.

(w zał. na str.........prot)

Do punktu 12.

Pan Mateusz Bukrewicz- sołtys sołectwa Mielnik
Zadał pytanie Panu Leszkowi Mateuszowi Karbowskiemu- Czy pan chciał w końcu tej ulicy
Górnej czy nie chciał, bo w tamtej kadencji przychodził Pan na rade i osobiście do mnie, a
teraz słyszę od Pana, że droga jest nie potrzebna i zła? Jestem skołowany, ponieważ nie wiem
czy mieszkańcy chcieli tej drogi czy nie. Sam Pan widział, że po prawej stronie jest skarpa,
ogrodzenia  nie  zawsze  były  na  działkach  prywatnych,  niektóre  są  w  pasie  drogowym.
Mówienie, że droga jest za wąska, ponieważ dwa samochody się nie mijają. Wcześniej się
mijały, i było błoto.

Radny Leszek Mateusz Karbowski- droga jest potrzebna, z tym że jak coś się wykonuje to
trzeba by było wykonywać to zgodnie z zasadami jakie obowiązują przy budowie dróg. Nie
mam pretensji do Pana Sołtysa w żadnym wypadku ale działania które miały być podjęte nie
zostały podjęte. Droga jest jaka jest.

Pan Mateusz Bukrewicz- sołtys sołectwa Mielnik od mieszkańców słyszę, że cieszą się, iż
ta droga powstała.

Mieszkaniec Przedmieścia w Mielniku - Kto jest odpowiedzialny za ogłoszenia, jeśli chodzi
o  termin  sesji  Rady?  Przez  wszystkie  kadencje  każda  informacja  o  sesji  wisiała  z
wyprzedzeniem tygodnia na tablicy ogłoszeń. Pani Wiceprzewodnicząca jest po sąsiedzku i
powinna tą sprawę zauważyć

Radna Alicja Sawczuk- będę dokładnie patrzyła

Radny Jarosław Sylwestrowicz-  jak fundusz płac danej  jednostki ma się procentowo do
budżetu danej jednostki
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Pani Skarbnik Gminy- chodzi Panu o jednostkę, fundusz płac czyli wynagrodzenia i ilość
pracowników, czyli przeciętnie średnia jaka w tym zakładzie jest.

Radny Kazimierz Tobota- dotychczas było,  że Wójt zabronił  pracownikom parkować na
parkingu przed Urzędem. Teraz widzę, że pracownicy parkują samochody a interesanci muszą
jechać aż za ośrodek zdrowia

Pan Wójt Marcin Urbański- zwrócę uwagę pracownikom aby parkowali dalej.

Pan Sekretarz Gminy - Nigdy takiego zakazu nie było.

Do punktu 13.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  V  sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
podziękował Radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Joanna Bajena

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


